
TADY X TAKY 

KTERÝ X JAKÝ 
KTERÝ = which 
Používá se, když mluvíme o jednom z několika objektů stejného typu. 
(It's used when we talk about one of several objects of the same type.) 
Který den je dnes? – Je úterý. 
Který hrnek chceš? Ten žlutý, nebo ten zelený? 
 

JAKÝ = what, what like, how 
Používá se, když se ptáme na vlastnosti konkrétního objektu/objektů 
(barvu, tvar, velikost, ...). 
(It's used when we ask about qualities of a particular object/objects (colour, 
shape, size, ...). 
Jaký je ten hrnek? – Velký červený s bílými puntíky. 

KAMARÁDI V BARU 
PAVEL: Marku, jaké holky se ti líbí? Blondýnky, brunetky, černovlásky, nebo zrzky? 
MAREK: Tohle já vůbec neřeším. Mně se líbí štíhlé slečny s pěkným úsměvem. Je mi jedno, jaké 
mají vlasy. A tobě? 
PAVEL: No, dřív se mi nejvíc líbily blondýnky. S modrýma očima. Ale v poslední 

době se mi líbí brunetky. 
MAREK: Aha. A která se ti líbí tady? 
PAVEL: Tamhle u toho stolu vlevo. Ve fialovém tílku. 
MAREK: Hmm. Ta vypadá fakt dobře. Má pěknou 
postavu. A taky se pěkně směje. A... 
PAVEL: Počkej, počkej! Tuhle jsem si vybral já! 
 
 

SLOVNÍČEK 
 
zrzka – red-haired woman 
Tohle já vůbec neřeším. – I don't care 
about that. 
úsměv – smile 

tílko – tank top  
postava – figure 
vybrat si – to choose 

KVÍZ 
Doplňte který nebo jaký ve správných formách: 
 
1. _____________ je ten test? – Těžký. 
2. _____________ je tvoje auto? – Rychlé a moderní. 
3. _____________ stůl je tvůj? Ten vlevo, nebo ten vpravo? 
4. _____________ domy se ti líbí? – Vysoké. 
5. _____________ hudbu posloucháš? – Hip hop. 
6. _____________ měsíc jsou Vánoce? 
7. _____________ sklenička je jeho? Ta velká, nebo ta malá? 
 
 

KLÍČ: 1. Jaký, 2. Jaké, 3. Který, 4. Jaké, 5. Jakou, 6. Který, 7. Která 


